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Opening en vaststelling agenda  

Twee leden zijn afwezig en vier leden zijn aanwezig evenals de algemeen 

secretaris, twee medewerkers en de communicatieadviseur van het NCad. 

 

Mededelingen 

Jan-Bas Prins geeft een terugkoppeling van een overleg op 11 februari. Het 

overleg was geïnitieerd door het ministerie van LNV naar aanleiding van een motie 

van Tweede Kamer leden Von Martels en De Groot over het groeiende aantal 

dieren dat zonder te zijn gebruikt in een dierproef is gedood.  

Tijdens dat overleg gaf Jan-Bas een toelichting op het advies van het NCad 

getiteld: 'Genetisch gemodificeerde dieren. Dood of gedood voor gebruik in fok of 

dierproef' deel 2. Naast grootgebruikers waren tevens een aantal fokcoördinatoren 

aanwezig. Het bleek dat bij alle grotere instellingen inmiddels de taak 

fokcoördinatie belegd is en strategieën gevolgd worden om het fokoverschot door 

een efficiëntere planning en betere afstemming zo beperkt mogelijk te houden. Bij 

de aanwezigen heerste grote bereidheid om kennis te delen en onderzoekers, ook 

van andere instellingen, te adviseren om bepaalde diermodellen zo efficiënt 

mogelijk te genereren. 

 

Voortgang selectie nieuw NCad lid. 

De algemeen secretaris geeft een actualisering van het sollicitatieproces omtrent 

de vacature voor een nieuw, 7e NCad lid. Aangezien dit jaar ook de termijn van 

een aantal NCad leden zal verlopen en wellicht niet iedereen zijn termijn verlengt, 

zal de vacature nogmaals worden uitgezet, maar dan in een breed 

competentieveld. De voorzitter bevestigt 

 zijn reeds bij aanstelling in 2014 genomen besluit om na één termijn zijn zetel 

beschikbaar te stellen.  

 

Tijdlijn jaarverslag 2018 

Het jaarverslag van 2018 zal niet conventioneel worden vorm gegeven maar 

middels een filmpje waaraan elk lid van het NCad een bijdrage zal leveren. 

Tevens wordt een algemene brochure opgesteld over het NCad en diens taken en 

werkzaamheden. 

 

Stavaza Synthesis of Evidence (SOE) 

In de vorige NCad vergadering is het besluit genomen om de handreiking aan te 

bieden aan de CCD. Deze aanbieding zal plaatsvinden op 21 maart in de marge 

van het Harry Blom-beraad. 
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Fusie Biotechnische Vereniging (BV)  en Nederlandse Vereniging voor 

Proefdierkunde (NvP) 

Wim de Leeuw deelt mede dat vorige week het rondetafelgesprek heeft 

plaatsgevonden omtrent de fusie van de BV en NVP. Het was een waardevolle 

bijeenkomst met een grote verscheidenheid qua publiek. Wim heeft speciale 

aandacht gevraagd voor het behoud van de organisatorische constructie van het 

IvD Platform voor de voortzetting van de goede samenwerking met het NCad. 

 

RDA congres: Staat van het Dier 

Op 14 februari organiseerde de RDA een congres over de staat van het dier. Op 

basis van een viertal vragen te weten: Hoe staat het dier ervoor? Wat zijn dieren 

de afgelopen vijfentwintig jaar opgeschoten? Waar schuurt het bij onze omgang 

met dieren? En wat staat ons te doen?, werd in de middag vormgegeven. 

De categorie proefdier scoorde in alle gevallen laag qua aandachtsgebied. 

De opbrengst van het congres zal de RDA gebruiken als extra input voor het 

eindrapport over ‘de Staat van het Dier in Nederland’ dat later dit jaar zal 

verschijnen. 

De minister van LNV Carola Schouten, een van de gastsprekers, gaf aan dat 

rondetafelgesprekken zullen gaan plaatsvinden over verschillende onderwerpen 

inzake de staat van het dier. De algemeen secretaris zal contact met LNV 

opnemen over de wijze waarop deze gesprekken worden vormgegeven, hoe 

dierproeven hierin worden meegenomen en welke rol het NCad daarin zou kunnen 

spelen. 

 

TPI 

KNAW rapport 

Het rapport van de KNAW inzake een streefbeeld op het gebied van fundamenteel 

hersenonderzoek is nog niet openbaar en kan dus niet in de vergadering worden 

besproken. 

 

Infographic streefbeeld 

De notitie van het NCad over de betekenis van een streefbeeld en de wijze van 

invulling zal het ondersteunend bureau in een infographic vormgeven. 

 

Opstellen van een streefbeeld 

Op het gebied van onderwijs wil het NCad een bijdrage leveren aan het tot stand 

komen van een streefbeeld. De faculteit diergeneeskunde in Utrecht is al gestart 

met het evalueren van het curriculum diergeneeskunde. Het NCad ziet kansen om 

ook vanuit ander masteronderwijs zoals farmacie of biomedische wetenschappen 

mensen te betrekken bij het opstellen van dit of een ander aansluitend 

streefbeeld.  

Het ondersteunend bureau heeft goed contact met het Transitie Team. Het NCad 

zal ruggenspraak hebben met het Transitieteam alvorens op dat gebied een 

startnotitie op te stellen over de mogelijke inzet van het NCad. Indien mogelijk zal 

de startnotitie inzake onderwijs op 25 maart aan de Kerngroep TPI worden 

voorgelegd. Indien dat niet mogelijk blijkt, zal de startnotitie eerst in de NCad 

vergadering van maart worden besproken. 

 

Vanuit het NCad is behoefte aan een overzicht van de gewenste streefbeelden in 

de diverse domeinen waar proefdieren worden gebruikt met daarbij de 

belangrijkste stakeholders, de haalbaarheid, impact en obstakels. Op grond van 
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een haalbaarheidsanalyse zou een strategie voor de komende jaren kunnen 

worden geschetst, waarbij vooral gekeken wordt naar de effectiviteit van een 

streefbeeld in een bepaald domein. De NCad leden zien vernieuwingsnetwerken 

waarbij uitgegaan wordt van vernieuwende inzichten, als de kweekkamer voor 

streefbeelden waarin, als in een roadmap, de nieuwe inzichten worden verweven 

en bijdragen aan het einddoel. Het ondersteunend bureau zal een update maken 

van een eerdere haalbaarheidsanalyse. 

 

Jaarplan 2019 

De voorgestelde wijzigingen in het jaarplan worden akkoord bevonden. Van het 

zestal genoemde thema’s zullen twee worden samengevoegd. In het jaarplan 

zullen beoogde resultaten en doelstellingen worden benoemd die het NCad wil 

bereiken met de beschreven werkzaamheden. 

Vóór december 2019 zal het NCad een evaluatie starten over de impact van de tot 

nu toe uitgebrachte adviezen.  

In het jaarplan zal duidelijk worden omschreven dat het NCad een faciliterende rol 

neemt inzake het opstellen van streefbeelden en de aanpak afstemt met de 

Kerngroep van het TPI.  

Afgesproken wordt dat de NCad leden hun commentaar verder schriftelijk zullen 

geven en de aangepaste tekst vervolgens naar de leden wordt gestuurd zodat het 

jaarplan in de vergadering van maart als hamerstuk op de agenda worden 

geplaatst. 

 

Begroting: 

Het ondersteunend bureau zal voor een volgende vergadering een voorstel doen 

voor de verdere inkleuring van het beschikbare nog vrij te besteden budget. 

 

Bijeenkomst EU NC’s in Stockholm 

De medewerker van het NCad licht de stand van zaken toe. Vanuit het 3R centrum 

in Stockholm is een factsheet gevraagd per deelnemende lidstaat. Op basis van 

enig commentaar op deze factsheet vanuit het NCad zal deze worden aangepast 

alvorens naar Zweden te sturen.  

 

Actielijst 

Foetaal kalfserum 

In de volgende vergadering zal een tijdslijn worden gepresenteerd. Op korte 

termijn vindt nog een gesprek met de RDA plaats over de verdere invulling van 

het advies. Het streven is om dit advies vóór de zomer af te ronden. 

 

CoP Zebravis 

Het verantwoordelijke NCad lid geeft de stand van zaken weer. Er heeft inmiddels 

een werkgroep plaatsgevonden. Naast experts op het gebied van vissen was 

tevens de wnd. voorzitter van het IvD Platform aanwezig om te bekijken op welke 

wijze het NCad een dergelijke werkgroep vormgeeft. 

De bijeenkomsten van de werkgroep vinden plaats bij RVO Utrecht en het 

ondersteunend bureau is penvoerder. Tijdens de eerste bijeenkomst is een aanzet 

gemaakt voor een indeling van een CoP. Tevens zijn er afspraken gemaakt over 

de invulling van de verschillende elementen van de CoP. De volgende bijeenkomst 

staat gepland op 20 februari. 

 

Stakeholderconsultaties 
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Het NCad heeft aangegeven enkele vragen te willen voorleggen aan politici. Het 

ondersteunend bureau heeft daarvoor een overzicht gemaakt van de betreffende 

vertegenwoordigers in de vaste Kamercommissie LNV. Het ondersteunend bureau 

bereidt een mail voor aan alle partijen met daarin de bedoeling, de vragen en de 

mogelijkheid om hierover nader met een NCad lid in gesprek te gaan.  

 

 

Verslag 

De NCad-leden zullen schriftelijk hun eventuele aanpassingen mailen, waarna het 

verslag op de website kan worden geplaatst. 

 

Rondvraag 

De algemeen secretaris geeft een terugkoppeling van een constructief gesprek dat 

een medewerker van het NCad met o.a. iemand van de IvD Amsterdam heeft 

gehad over onder andere de aandacht voor Codes of Practice in de cursus 

Proefdierkunde. 

 

 


